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Odbor za unapredenje kvalitete
Voditeljica izv.prof. Lara Aranza

ZAPISNIK

Sa 16. Sjednice Odbora za unapredenje kvalitete Umjetnidke Akademije koja se odrZala 23.

svibnja 2016. u 1 1.30 h u Zagrebadkoj 3 sa sljededim dnevnim redom:

l. Akcijski plan Odbora za unapredenje kvalitete po Preporukama za poboljianje kvalitete
Struinog poujerenstva re alcre ditac ij s ke komisije
2. Razno

Sastanku su prisustvovali

- dr. sc. Vito Bali6, v. asistent
- dr. sc. Ivana Tomii Feri6, izv. prof
- Ivan Kolovrat, izv. prof.
- Marilana Markoti6, studentica
- Lara AraruL izv. prof.

Prije podetka sastanka voditeljica Aranza upoznala je dlanove Odbora za unapretlenje
kvalitete sa novom dlanicom, predstavnicom studenata, Marijanom Markotid.

Nakon osobne zamolbe studenta Jana Tomiia za razrje5enjem Odbor za unapredenje kvalitete
UMAS-a zbog nefunkcioniranja ranijeg saziva Studentskog zbora bio je preko godinu dana

bez tlana iz reda studenata.

Studentica Glazbenog odjela Marijana Markotii predloZena je za dlana Odbora od strane novo
formiranog Studentskog zbora na 263. sjednici Akademijskog vijeia odrZanoj 11.

svibnja 20l6.godine

Split, 3. lipnja 2016. god.



Voditeljica Aranza novoj dlanici je elektronskom poStom proslijedila sve vaZnije dokumente
te je uputila na web stranicu UMAS-a ( www.umas.hr ) na kojoj su objavljeni i svi zapisnici
sastanaka Odbora.

ilanovi Odbora destitali su studentici Markotii na izboru!

Svi dlanovi Odbora sloZili su se da bi se budu6a suradnja izmedu studenata i uprave, osim na
Vije6u Akademije, trebala formalizirati i koz redovite semestralne sastanke sa prodekanima i
prodelnicima ( Aktivirati Povjerenstvo za odnose sa studentima!).
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Voditeljica je obavijestila dlanove da 6e Odbor pozvati strudnu osobu iz AZVO-a u radni
posjet kako bi definirali akcij ski plan za slijedeie tri godine. Sastanku mogu prisustvovati i
prodelnici odsjeka na kojima su uodeni nedostatci.

Daljnja rasprava i prijedlozi Odbora vodili su se po todkama dokumenta IzvjeSie strudnog
povjerenstva (str.10-12 )

PREPORUKE ZA POBOLJSANJE KVALITETE

1. Upravljanje visokim uiiliStem osiguravanje kvalitete

Procedure nisu nepoznate samo studentima vei i nastavnicima i zaposlenicima.
Studentica Markoti6 je potvrdila da ve6ina studenata nije upoznata sa navedenim postupcima
te se sloZila da bi barem postupci vezari uz studentsku populaciju mogli biti objavlj eni na
dijelu UMAS-ove web stranice na kojoj su informacije o radu i djelovanju Studentskog zbora.

Odbor 6e zatraLiti od, pravne sluZbe da za svaki postupak odredi hodogram koji bi trebao biti
lako dostupan svima (web?, nastavnidki portal, pravilnici).
Kolega Kolovrat predlaZe da svi postupci. procesi, programi. i dr.na UA trebaju detaljnu
analizu, jer ne moZe se znati Sto je potrebno mijenjati ako ne znamo Sto nije djelotvomo.

2. Studijski programi

a) Voditeljica Aranza upomala je dlanove Odbora sa novim projektom ,,Dan Diploma" na
Odsjeku konzervacije i restauracije na kojem 6e se studenti koji su tijekom protekle
akademske godine diplomirali i osobno predstaviti potencijalnim poslodavcima. Taj susret
iskoristit te se i za prikupljanje informacija i mi5ljenja vanj skih dionika a sve u svrhu
unapredenja i osuvremenj ivanja studijskih programa.

Kolega Kolovrat napomenuo je da odrZavanje sastanaka sa poslodavcima nije primjenjivo na
isti nadin za sve Odsjeke jer mnogi studenti koji diplomiraju na Likovnom Odjelu postanu

Na UMAS-u je donesena ve6ina pravilnika kojim su obuhvaieni dijelokruzi odredenih
struktura no razvidno je da ne postoji forma rje5avanja razliditih postupaka, napredovanja,
izbora. procedura. Zalbi. tu2bi i prigovora.



samostalni umjetnici. Ipak navodi da bi se slidan nadin predstavljanja mogao primijeniti na
sve odsjeke, profesore i kolegije, studente i dr., radi boljeg upoznavanj a svih dionika UA,
upomat je da se o tome viSe puta do sada razgovaralo, ali bez znadajnijih pomaka u
realizaciji.

b) Kolegica Tomii Ferii obavijestila je nazodne da je odrZan prvi susret ALUMNI-a
Glazbenog odjela UMAS-a na kojem je osim predavanja i koncerata provedena i anketa
medu zaw5enim diplomiranim glazbenicima (provedbu ankete realizirala je prodekanica za
glazbtt, izv. prof. dr.sc. Davorka Radica i asist. Jelica Valjalo Kaporelo, koordintorica za
ALUMND.

Alumni susret odrZan je 14. svibnja 2016. u Zgradi Odjela za glazbenu umjetnost s naslovom
Pedagoika, umjetniika i znanstveno-istraZivaika praksa. Na susretu je prezentirano Sest

zanimljivih predavanja biv5ih studenata Odjela za glazbenu umjetnost unutar kojih se

raspravljalo o iskustvima iz pedagoSke prakse (komparativno i refleksivno). Slijedio je
koncert diplomanata i studenata Glazbenog odjela te ugodno druZenje s kolegama i
profesorima uz domjenak. U sklopu dogadaja bila je organizirana prodaja knjiga u izdanju
Umjetnidke akademije.

Voditeljica je preporudila kolegama sa Glazbenog odjela da se njihov ALUMNI klub pridruZi
osnovanom ALUMNI klubu SveudiliSta u Splitu u kojem zajednidki djeluju klubovi svih
sastavnica.

Preporuka je Odbora da se na Likovnom odsjeku i na Glumi Sto prije formiraju udruZenja
ALUMNI-a.

c) Preporuka strudne komisije o uvodenju jasnih, onorenih i transparentnih lcriterijo
ocjenjivanja praktiinih predmeta nije jasna Odboru i dlanovi ne maju todno Sto se zamjera.
Voditeljica 6e sa prodekanima za nastavu pokuSati utvrditi problem kod ocj enj ivanj a
praktidnih predmeta kako bi postupci za pobolj Sanje kvalitete bili uskladeni.

d) Na dekanskom kotegiju je predloZeno da prodekan za Medunarodnu suradnju izv. prof. M.
Karuza bude voditelj Ureda za medunarodnu suradnju te da se na taj nadin zapo(ne razvoj
segmenta neophodnog za unapredenje kvalitete UMAS-a

Kolega Kolovrat napominje da je zbog sloZenih procedura, dugorodno rjeSenje Ureda za
medunarodnu suradnju jedna ili vi5e strudnih osoba koje ie voditi samo ovo podrudje.

3. Studenti

a) Prijedlog Odbora je da se pojednostavni postupak izbora za dlanove Studentskog zbora
UMAS-a te se isti prilagodi kompleksnoj strukturi koju dine tri Odjela. Na provedbi ovog
postupka treba raditi Zbor i pravna sluZba.

b) DuZe vrijeme je bio uodtjiv nedostatak studenata u svim upravljadkim strukturama UMAS-
a.

U tu svrhu, kao prva mjera, Odbor traii da se na Akademijskom vijedu usvoji izmjena
Pravilnika o sustavu za kvalilelu Umjetniike akademije ito

ilanak t l.



Odbor ima sedam pe+ dlanova od kojih su tri dlana studenti nqi*+aqie -iedar++r+erabi+i-str*dent. i
to po jedan dlan student Glazbenog odjela, jedan dlan student Likovnog odjela i jedan dlan
student Glume. Voditelja i dlanove Odbora imenuje Akademijsko vijeie na prijedlog dckana.
Studente, dlanove Odbora, predlaZe Studentski zbor uz potwdu Akademijskog vijeia. Mandat
dlanova Odbora traje dvije godine i mogu biti hirani iiSe puta uzastopce. Mandat dlanor,a
Odbora poklepa se s mandatom dekanar .

Studentica Markoti6 obavijestit ie o ovoj promjeni Studentski zbor koji ie, nakon potvrde
izmjene pravilnika Odbora na Vijedu, predloZiti joS dva dlana iz redova studenata.

c) Studentica Markoti6 prenijela je i zamjerke studenata da se natjedaji programa ERASMUS
ne objavljuju na web stranicama UMAS-a te da veiina studenata nije upoznata sa programima
raznfene.

Markoti6 je predloZila da se jednom godi5nje odrZe javne prezentacije/predavanja studenata
Akademije koji su bili na ERAZMUS razmjeni i to mjesec dana prije objave natjedaja za

sljede6u godinu, kako bi zainteresirani studenti mogli prikupiti sve informacije i dokumente
na vrijeme.

a) Voditeljica je obavijestila dlanove da je zbog opaske Strudnog povjerenstva o /oSo7

zastupljenosti asistenata i znanstvenih novaka u strukturama odluiivanja uputila pitanje
tajnici Bilankov da li se broj asistenata i novaka u Vijeiu moZe poveiati? No odgovor je bio
negativan.

b) Program ERASMUS + za usavr5avanje nastavnika takotler treba biti objavljen na web
stranicama UMAS-a te bi jednom godi5nje javne prezentacije svojih iskustava trebali odrZati
nastavnici i nenastavno osoblje koji su sudjelovali u programima razmjene.

Povratne informacije o iskustvima nastavnika koji su sudjelovali u programima razmjene
nedostupne su ve6ini zaposlenika. razmjenu iskustava treba formalizirati.

5. Znanstvena, umjetniika i struina djelatnost

Preporuka Povjerenstva je da Akademija osnuje Ured za istraiivanje kako bi unaprijedila
istraZivadku kulturu i pomagala aktivnim istraZivadima.

Kolega Bali6 je u meduvremenu istraZio koje su mogu6nosti i uvjeti za osnivanje takvog ureda

Balii kaie da Ured za istraiivanje, vidllivo, postoji samo u okviru Zagrebadkog sveudiliSta i

odnosi se na razlidite medunarodne projekte njegovih sastavnica. Sastavnice na5eg sveudiliSta

trebale bi potaknuti sWaranje sli(,nog Ureda na LINIST-u koji bi pruZao administrativnu
pomo6 u pristupima raznim medunarodnim natjedajima.

lhttp://www.umas.hr/wp-content/up loads/20 1 3/05/PravilnikSustavKvaliteteUMAS.pdf

lzvomo dlanak 13. Odbor ima sedam dlanova od kojih najmanjejedan mora biti student. Voditelja i
llanove Odbora imenuje Akademijsko vije6e na prijedlog dekana. Mandat alanova Odbora traje dvije godine i
mogu biti birani vise puta uzastopce. Mandat dlanova Odbora poklapa se s mandatom dekana.

4. Nastavnici



Organizirati slidan Ured na Akademiji znadilo bi zaposliti novu osobu ili vei zaposlenoj osobi
priznati dio satnice za takav rad (a ovaj drugi sludaj bi bio nedostatan) zakljuduje Bali6.

Kolega Kolovrat dodaje da bi organiziranje istraZivadkog puta UMAS-a za podetak trebalo
biti vidljivo koz djelatnost samih znanstvenika na Akademiji: 1) koz aktualne Zivotopise na
intemetskim stranicama u kojima bi bilo jasno navedeno kojim se predmetima istraLivanja
bave pojedini nastavnici i s kojim institucijama suraduju (ista stavka bi omogu6ila studentima
lak5i pristup informacijama za izbor i izradu teme magistarskih radova), 2) kroz listu
znanstvenih skupova u pojedinoj struci i poticaj da se sudjeluje na takvim skupovima ili prati
njihov rad, 3) dio predmeta Metodologija znanstvenog istraZivanja trebalo bi usmjeriti na
upoznavanje aktualnih i vrijednih baza podataka u pojedinoj struci i dalje usmjeriti na
predmetne nastavnike, a iste sadrZaje imati stalno aZurirane na intemetskim stranicama, 4)
uvesti redovita savjetovanja kvalitetnih strudnjaka kako bi osposobili/uputili znanstvenike u
aktualne/suvremene nadine dolaska do potpora za istraZivadki rad.

Nakon provedenih stavki, trebalo bi vidjeti rezultate i dalje usmjeriti nadin organiziranja
istraZivanja.

6. Medunarodna suradnja i mobilnost

Vei raspravljene pod todkama 3 i 4

7, Resursi: Struine sluibe, prostor, oprema i financije

Glazbeni odjel je proveo dubinsku analizu prostora, opreme i financija. Na Glazbi je taj
postupak jednostavniji jer je njihovo djelovanje vezano szuno za jedan prostor. Prodekan
Tomi6 je istu analizu zapodeo na Likovnom odjelu koja se ponovo aktualizirala zbog
raspodjele novih prostora u Hrvojevoj ulici i na zahtjev Odsjeka za konzervaciju i restauraciju
Proces 6e zasigumo trajati duZe zbog broja prostora u kojima Likovni odjel djeluje.
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Razno

Kolega Kolovratje napomenuo daje vaZno uvesti sistem transparentnog praienje i evidencije
odrZane nastave. Evidenciju koja se vodi putem stranice obrasci.umas ispunjava manje od
20% nastavnika te iz nje nije mogude izvuii usporedne podatke i podatke potrebne za analizu
kvalitete.

Kolega Kolovrat napominje daje za ovaj dio poboljSanja sustava kvalitete, kao i za druge
korake, potrebna detaljnija analiza svih procesar programa, i dr. institucije UA ( navodi
primjer Medicinskog fakutteta). Trebalo bi se dogovoriti Sto bi sve trebalo analizirati. Sto bi
madilo daje potrebno navesti sve procese, korake, ciljeve i dr. na svim razinama, napraviti
analizu, osmisliti proceduru, prijedloge realizacije, i dr. te implementirati u sustav koji ie
sluZiti transparentnom vodenju i upravljanju svih dionika i svih procesa institucije UA.

Kolega Kolovrat je predloZio da UMAS uvede sustav klasifikacije predmeta* po kategorijama
na razini Akademije. Takav sustav bi omogu6io vedu protodnost studenata i nastavnika
izmedu Odjela i Odsjeka, interdisciplinamost kao i uStedu/racionalizaciju vanjske suradnje.

+ ViSe o klasifikaciji predmeta: KOLOVRAT: Prilog zapisniku 1



Odbora

tZN. prof. Lara aranza

Upu6eno elektronidkim putem:

Izv. prof. dr. sc. Ivana Tomii Feri6, ivanatf@ffst.hr

Izv. prof. Ivan Kolovrat, kolovrat@umas.hr

Dr. sc. Vito Bali6, v. asistent, vito.balic@umas.hr

Marijana Markotii, studentica, marijana rnarkotic@rotmail.com

Na znanje:

1. Dekan

2. Prodekani
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